

[Texte]

the Force. They suggested that, if there was a former member of the Force, the person might be perceived as assisting or understanding members of the Force. As members are aware, when you put together an arbitration board, you normally try to get a representative from one side, another from the other, and an impartial chairman.

So I do not see the difficulties that I originally saw with respect to a former member of the Force. It might be of benefit to employees or members of the Force to have someone there who has the experience and knowledge of the Force.

The Chairman: All right. Is there any further discussion?

Amendment negatived

The Chairman: We are still on clause 16. The Parliamentary Secretary.

• 1705

Mr. Towers: At pages 16 to 18, Mr. Chairman.

The Chairman: Pages 16 to 18.

Mr. Allmand: Excuse me, I have one on page 15.

The Chairman: Sorry, Mr. Allmand on page 15.

Mr. Robinson: Well, Mr. Chairman, if we are going in order . . . Is the clerk assisting the Chair?

The Chairman: Yes. We have a lot of amendments here. We are doing our best. Do you have one?

Mr. Robinson: Mr. Chairman, I have one on page 13 and also one on page 14.

The Chairman: We have to get them in order. I will just ask for your patience so that we do not fail anybody.

Mr. Robinson: Mr. Chairman, I have a question with respect to proposed section 27:

The head office of the Committee shall be at such place in Canada as the Governor in Council may, by order, designate.

What is the intention of the Minister at this point? Would it be in Ottawa? Is that the intention of the Minister?

Mr. Beatty: I assume so. It was not something to which I have given specific thought.

Mr. Robinson: Just generally, Mr. Chairman, what sorts of qualifications would the Minister be looking for in the five members of this committee in appointing them? What sorts of people would he be looking for?

Mr. Beatty: Scrupulous fairness, impartiality, diligence, and willingness for hard work.

Mr. Robinson: I assume, Mr. Chairman, as well, that the appointments would be made . . .

Mr. Thacker: Your old average MP.

Mr. Robinson: I would also ask the Minister for assurance, Mr. Chairman, that he will make an effort in the appointment of both the External Review Committee and the Public

[Traduction]

ils m'ont laissé entendre que, ces membres, que s'il devait y avoir un ex-membre de la Gendarmerie au sein du Comité, cette personne serait perçue comme pouvant aider ou comprendre les membres de la Gendarmerie. Les membres savent très bien que, lorsqu'on forme un comité d'arbitrage, on essaie normalement d'avoir un représentant de chaque partie et un président impartial.

Maintenant je ne vois plus les problèmes que je voyais au début en ce qui a trait aux ex-membres de la Gendarmerie. Il serait avantageux pour les employés ou les membres de la Gendarmerie d'avoir au sein du comité un représentant qui connaît par expérience la Gendarmerie.

Le président: Très bien. Y a-t-il d'autres commentaires?

L'amendement est rejeté

Le président: Nous sommes toujours à l'article 16. Le secrétaire parlementaire.

M. Towers: Aux pages 16 à 18, monsieur le président.

Le président: Pages 16 à 18.

M. Allmand: Excusez-moi, j'en ai un à la page 15.

Le président: Pardon, monsieur Allmand à la page 15.

M. Robinson: Bien, monsieur le président, si nous procédons dans l'ordre . . . est-ce que le greffier aide le président?

Le président: Oui. Nous avons ici beaucoup d'amendements. Nous faisons de notre mieux. Est-ce que vous en avez-un?

M. Robinson: Monsieur le président, j'en ai un à la page 13 et un autre à la page 14.

Le président: Nous devons les mettre en ordre. Je vous demanderais d'être patients afin de ne léser personne.

M. Robinson: Monsieur le président, j'ai une question concernant l'article 27 tel que proposé:

Le siège du Comité est fixé, au Canada, au lieu désigné par décret du gouverneur en conseil.

Quelle est l'intention du ministre ici? Pense-t-il à Ottawa? Est-ce là l'intention du ministre?

M. Beatty: Je suppose que oui. C'est quelque chose à laquelle je ne me suis pas arrêté.

M. Robinson: D'une manière générale, monsieur le président, quelles qualifications le Ministre exigerait-il des cinq membres qu'il nomme au Comité? Quel genre de personnes recherche-t-il?

M. Beatty: Des gens consciencieux et honnêtes, impartiaux, diligents et prêts à travailler dur.

M. Robinson: Je suppose aussi, monsieur le président, que les nominations se feraient . . .

M. Thacker: Le député moyen, quoi.

M. Robinson: Je demanderais également au Ministre de nous assurer, monsieur le président qu'il s'efforcera de trouver